



كلية الامير الحسين بن عبدالله الثاني لتكنولوجيا المعلومات  
Prince Al-Hussein Bin Abdullah II  
Faculty for Information Technology



الجامعة الهاشمية  
The Hashemite University

### Tracks for Graduation Projects

01 Health	01 الصحة
All aspects of health care include prevention, diagnosis, treatment and health services in general. It also includes access to health care, the patient journey and remote diagnostic solutions, as well as the management of chronic diseases as well as lifestyle and health education.	تشمل كافة جوانب الرعاية الصحية من الوقاية إلى التشخيص والعلاج والخدمات الصحية بشكل عام كما تشمل الحصول على الرعاية الصحية وحلول التشخيص عن بعد، إضافة إلى إدارة الأمراض المزمنة وكذلك نمط الحياة والتوعية الصحية.
02 Education	02 التعليم
Including the provision of educational services in addition to the effective and efficient management of educational institutions and other government educational services that may serve the educational sector in the Kingdom.	تشمل تقديم خدمات تعليمية بالإضافة إلى بالإضافة إلى إدارة المؤسسات التعليمية بفعالية وكفاءة غير ها من خدمات حكومية تعليمية قد تخدم القطاع التعليمي في الدولة.
03 Transport	03 النقل
Areas that focus on transport activities and specifically focusing on the following segments the elderly, low income families and special needs and university students, focusing also on rural and remote areas and other governorates.	تشمل كافة المجالات التي تعنى بالنقل والمواصلات والتركيز على الفئات التالية: كبار السن، ذوي الدخل المحدود وطلاب الجامعات وذوي الاحتياجات الخاصة وتشمل المناطق النائية والمحافظات وغيرها.
04 Business Environment	04 بيئة الأعمال
These include the areas of economic development and improvement of government procedures for customers from the beginning of establishment of companies, obtaining permits, employment, operation and closure of businesses, as well as intellectual property.	تشمل مجالات التنمية الاقتصادية وتحسين الإجراءات الحكومية للمتعاملين منذ بداية تأسيس الشركات، والحصول على التصاريح والتوظيف وتشغيل الأعمال التجارية وإغلاقها، إضافة إلى الملكية الفكرية.
05 Tourism	05 السياحة
Areas of tourism and travel development including Medical tourism hospitality, culture, arts, entertainment, preserving art, culture and heritage as well as services pertaining to travelers and tourists.	تشمل مجالات تنمية السياحة العلاجية والسفر كالتأجير والثقافة والفنون، الترفيه والتسوق وغيرها.
06 Youth	06 الشباب
Services to provide youth empowerment initiatives and support their pioneering and active role participation in serving their communities	يشمل خدمات تمكن فئة لشباب من المشاركة الفاعلة في خدمة مجتمعاتهم وخدمات تطوير الخبرات والمهارات المطلوبة لسوق العمل وتطوير خدمات التدريب والتشغيل.
07 Agriculture and Food Security	07 الزراعة والأمن الغذائي
Includes ways to achieve food security In terms of providing adequate food in sufficient quantities and obtaining it at all times, particularly in times of crisis In order to enhance the levels of self-sufficiency in Jordan.	تشمل سبل تحقيق الأمن الغذائي من ناحية توفر الغذاء المناسب بكميات كافية وإمكانية الحصول عليه في جميع الأوقات، وتحديدًا في أوقات الأزمات بهدف تعزيز مستويات الاكتفاء الذاتي في المملكة.
08 Social Affairs	08 الشؤون الاجتماعية
Services focused on financing small projects for families, children and mother's welfare, family affairs, caring for people with special needs and providing them with appropriate services.	يشمل خدمات تركز على إدارة المشاريع الصغيرة للأسر رعاية لطفولة والأمومة وشؤون الأسرة ورعاية ذوي الاحتياجات الخاصة وتقديم الخدمات المناسبة لهم.
09 Refugees	09 اللاجئين
services that are provided to refugees in Jordan and how to involve Jordanian society in finding development programs and initiatives that contribute to provide assistance, capacity building, educational programs, and others.	يشمل الخدمات التي تقدم للاجئين في الأردن وكيفية اشراك المجتمع الأردني في إيجاد برامج ومبادرات تنموية تساهم في توفير مساعدات وبناء قدرات وبرامج تعليمية وغيرها.
10 Security and crisis management	10 الأمن وإدارة الأزمات
These include services that enable the government and society to adapt to crises, enhance security and solidarity between citizens, provide priority services and offer initiatives for recovery in all vital sectors.	تشمل خدمات تمكن الحكومة والمجتمع من التكيف مع الأزمات وتعزيز الأمن والتكافل بين المواطنين وتقديم الخدمات ذات الأولوية وتقديم المبادرات للتعافي في جميع المجالات.

These tracks have been adopted from The Crown Prince Award for Best Government Service Application.  
[https://cpgovappaward.jo/?fbclid=IwAR3vZuTm98FnVuoY9t6pWXi\\_xdv95i4CJvNHqE7Tsj6is2Bledq9CLxY](https://cpgovappaward.jo/?fbclid=IwAR3vZuTm98FnVuoY9t6pWXi_xdv95i4CJvNHqE7Tsj6is2Bledq9CLxY)